
 

 

Dagsorden til møde i skolebestyrelsen Vig skole 
 

Sted og 
tidspunkt 

Tirsdag d. 28.02.23 kl. 16.00-18.30 

Deltagere Forældre: Vicki Porsild, Ditte Marie Olesen og Mette Bours Norddahl 
Elever: Maya Larsen (17.30) 
Medarbejdere: Thomas Jeppesen 
Ledelse: Lone Marcussen, (Online) Ib Kristensen og Rasmus 
Christensen. (Online) 

Afbud/fravær Mie Nitsche Vollbrecht, Jeanette Thorsen, Nadja, Theodor Trudsø 

 

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden og referatet fra sidste møde. 

Ansvarlig Vicki, 5 minutter 

Referat fra 
sidste møde 

Referatet er godkendt. 

 

Punkt 2 Orientering 

 Ledelsen 

 Bestyrelsen 

 Medarbejdere 

 Elever 
 

Ansvarlig og tid Vicki, 25 minutter 

Formål At give alle mulighed for at orientere. 

Referat Ledelsen: 
Fælles for specialklasserække og distriktsskolen, er der ved at blive 
etableret fitness bane på skolens område. Der vil blive en fejring 
når den står færdig. Den bliver lavet i samarbejde med 
gymnastikforeningen.  
  I foreningen den aktive byskov er der lavet nye vedtægter, der gør 
at når man søger fonde m.m. er der en forening der varetager at 
projektet kommer videre. Skolen er repræsenteret i dens 
bestyrelse. Der er overvejelser om, om der skal ansættes en 
projektleder i foreningen. 
 
Fælles for alle er pædagogisk dag i slutningen af Marts med oplæg 
fra søs rask og Jan Andersen. 
 
Distriktskolen:  
Der starter to nye lærer i morgen D.1/3 Kira På 3. årgang og Marie-
Louise på 5. årgang. Solveig er ansat i en langtidssygemeldt stilling. 
Rikke starter i indskolingen d.1/4 
KC-uddannelsesforløb med 5 lærere, 1 pædagog og Lone, de bliver 
uddannet til at kunne give sparring til lærerne i huset ift. 
Klasserumsledelse. 
Det skrider fint frem i arbejdsgruppen der planlægger udvidelse af 
udskolingen i samarbejde med biblioteket.  
 
Blok E:  
Der er nu 43 børn i Blok E. D.12-13-14 april skal alle børn på lejrtur 
til Roskilde, med forskelligt planlagte programmer. 



 

 

 
Bestyrelsen: 
17.-18. marts skal Ditte, Vicky og Ib på internat. 14.-15. april mødes 
forældrerepræsentanter fra skolebestyrelsen. 
 
Elevrådet: 
Der er blevet drøftet det om mobiltelefoner – og dato og tema for 
Galla. Temaet er James Bond – Datoen er ikke fastlagt, men det 
bliver i april måned. 
Der er også talt om temperaturen er for kold på skolens 
indendørsarealer.  
Der er igen blevet nævnt kantine, der bliver spurgt ind til om det 
også er gældende hvis det betyder man ikke må gå i byen og handle, 
og det mener Maja bestemt. 
Kortere skoledage er der blevet drøftet i elevrådet – Det blev talt 
om at hvis det blev tilfældet ville der være flere lektier for. 
 

 

Punkt 3 Datoer til møder mellem B og U og skolebestyrelsen 

Ansvarlig og tid Vicki, 10 min 

Formål 9. oktober 15:30-16:30 
23. oktober 18:00-19:00 
13. november 15:30-16:30 
20. november 16:00-17:00 
30. november 15:30-16:30 

Referat D.13. november er besluttet – Ib giver en tilbagemelding til 
kommunen. 

 

Punkt 4 Princip Mobiltelefoner og Devices på Vig skole 

Ansvarlig og tid Vicki, 45 min 

Formål Forældre guide Vicki og Yvonne 
 
Princip se bilag. 
 
Jan Andersen deltager 16.45-17.30 via teams 
 

Referat Yvonne og Vicky har lavet en vejledning til brug af mobiler og 
Devices’ på Vig skole. Rasmus har allerede skrevet nogle 
retningslinjer ud for brug af mobiler i klubben og SFO, det bliver 
evalueret i pædagoggruppen op til sommerferien. 
Vicky sender vejledningen ud til bestyrelsen 
 
Jan tilslutter sig og der foregår deling af ideer/erfaring: 
Dannelse? Politik? Hvad er vores tanker? 
Vi vil gerne have en vejledning/anbefaling som stiller nogle 
anbefalinger og forventninger til forældrene, så det er klarlagt hvad 
der er forældrenes ansvar, børnenes ansvar og skolen ansvar. 
 
Mobiltelefoner i skoletiden synes Jan er et no-go, medmindre det er 
en del af undervisningen. Mobiler låst inde. Det er et forstyrrende 
element for børnene. 



 

 

Derfra skal der ses på, hvordan vi håndtere når børnene ikke gør 
som aftalt. 
Når der opstår konflikter f.eks. på snapchat m.m. – mener han der 
bør være en fælles tilgang til de konflikter der opstår, at det er 
forældrene der skal håndtere det og ikke skolen. Skolen bør være 3. 
led – Det bør være et forældreansvar. 
Skolen skal sætte tydelige rammer – Evt. kunne man bringe 
forældrerådene i spil på forældremøder ift. At italesætte 
dilemmaer der rører sig på årgangen. 
 
Dannelse set ift. At kommunikationen foregår på den måde det 
foregår i dag. Skolen er berettiget til at være ”first-mover” på at 
vide noget om hvad forældre bør gøre når de vokser op i en digital 
verden som vi gør. 
 
Det kunne være en del af det pædagogiske pensum - rammer ift. 
Brug af sociale medier o.l. Fælles spilleregler kunne være godt. 
Der bliver her knyttet en kommentar til at det er et fælles ansvar, 
og det er ikke afgørende om det er en pædagog, leder, lærer m.m. 
Men en fælles retning i teamsamarbejde, med plads til 
metodefrihed og individuel bedømmelse af situationen. 
 
Skolen går ikke ind for totalt forbud – Vi skal være nysgerrige på 
algoritmer, hvad gør det ved os m.m. Vi skal tage snakke med 
eleverne, grave lidt dybere og nå frem til hvordan vi bruger det 
konstruktivt – det er kommer for at blive. Vi skal også turde at 
regulere i det. 
 
Vicky og Yvonne har været inde og undersøge på vigtigheden i at 
Interessere sig for sit barns online liv – og hvordan vi som forældre 
er forpligtiget til at gå ind i børnenes ”verden”. – Vi har brug for at 
blive rustet til at kunne give vores børn en viden gennem en 
voksenvejledning til at kunne støtte og guide vores børn. At vi som 
voksne tager ansvar og sætter vores præg på etik og moral ift. Den 
”verden” børnene træder ind i. 
 
Kunne man uddanne nogle 7.-8.-9. klasser til at guide, holde oplæg 
eller lignende ift. Børnene i indskolingen og deres tilgang til brug af 
sociale medier? 
UNG i Odsherred kunne måske også støtte op om et sådan tiltag. 
 
Blok E bruger uge 6 til det her med sociale medier som 
undervisningstema. 
 
Hvis man eksperimenterer med det her, er det Jans anbefaling at 
der meldes tydeligt ud ift. At der bliver gjort forskel og hvad der 
har gjort eller gør udslaget.  
Vi skal klæde vores børn på og vi skal som voksne forstå den 
afhængighed vores børn bliver introduceret for – det er en del af 
dannelsen i skolen. 
 



 

 

Vi bliver nødt til at have fokus på hvad børn ikke må, men vi skal i 
den grad også have fokus på hvad de må. Igen, hvordan klæder vi 
børnene på til denne her digitale verden. Vi skal sætte normen for 
hvornår de er fremme og hvornår de ikke er. 
Hvad er skolens ansvar og hvad er forældrenes ansvar – skal skrives 
ind i skolens principper. 
 
Forældrekurserne er et oplagt sted at tage det op 
 
Sætte rammen og reguler. Hold fast, vær vedholdende, luk ned for 
forhandlingen med børnene! 

 
Elevrådet:  
Har drøftet at er der er utilfredshed med at der er nogen der har 
mobilerne mere end andre pga. forskellige regler. Andre synes ikke 
det var et problem. Der kom ikke rigtig nogen argumenter frem, 
andet end at det er fair de ældste må noget de yngre ikke må. 
 
Der bliver nævnt fra elevrådet at man bliver skubbet ud af 
fællesskabet hvis man ikke er en del af de sociale medier i klassen. 
 
Der bliver spurgt ind til hvad mobilerne skal bruges til i skolen: 
Der bliver delt Memes med vennerne – argumentet er at de ikke kan 
printe og derfor sender de til hinanden. 
I 10 frikvarteret ”slås” drengene for sjov og pigerne snakker. I 12 
frikvarteret går de i byen med deres telefoner som bl.a. Bliver brugt 
som ur og betalingsmiddel. 
 
Nuværende princip: 
Vi bruger 5 minutter på mødet på at læse det nuværende princip. 
Det vi skal bemærke er det i andet afsnit – Det er en del af børn og 
unges hverdag. Derfor skal vi som dannelse institution klæde 
eleverne på og gøre dem bevidste om hvad de bliver mødt af på 
godt og ondt. Det skal vi prøve at lære hinanden at være kritiske til. 
Ud fra den snak der har været med Jan, nævner Ib at han bliver 
nysgerrig på undervisningspligt ift. At undervise i det. 
 
Punktet kommer på igen til næste møde. 

 

Punkt 5 Høring vedr. temaer til ny Børne-, Unge- og Uddannelsespolitik for 
Odsherred Kommune 

Ansvarlig og tid Vicki, 45 min 

Formål Se bilag 

Referat Vi har drøftet punktet – Ditte og Vicky udfærdiger det.  
Der er høringsfrist D.31 marts 
Elevrådet skal nå at drøfte det inden da.  

 
 
 
Punkter til møder i dette skoleår: 

 Undersøgelser af Forældres valg af skole til deres børn 



 

 

 Evaluering af gratis skolemad 

 Kantine på skolen 

 Princip for Meddelelsesbogen 

 Idrætsprofil 
 

 



 

 

Underskrift for deltagelse af Skolebestyrelsesmøde 
 

Dato for afholdelse: 10.11.22 

 

 

1. Vicki Porsild   __________________________________________ 

2. Ditte Marie Olesen  __________________________________________ 

3. Mie Nitsche Vollbrecht Larsen__________________________________________ 

4. Nadia Olsen  __________________________________________ 

5. Mette Lund Bours  __________________________________________ 

6. Thomas Jeppesen ___________________________________________ 

7. Jeanette Thorsen  _____/_____________________________________ 

8. Maja Larsen  ___________________________________________ 

9. Jasmin Dyrendom Severinsen _____/_____________________________________ 

10.  Ib Kristensen  ___________________________________________ 

11.  Yvonne Birkedal  ___________________________________________ 

12.  Rasmus Christensen ___________________________________________ 

13.  Lone Marcussen  ___________________________________________ 


